
 
 
 

 
 
 

 

 
Tervetuloa kouluun! 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 



 
 
 

Lapsen ilmoittaminen kouluun  
Kouluun ilmoittautuminen tehdään tammikuussa Wilmassa omalla käyttäjätunnuksella.  

Wilman osoite: https://kajaani.inschool.fi/ 

Valitse Lomakkeet.  

Valitse ”koulutulokkaat”.  

Oma käyttäjätunnus tehdään avainkoodilla.  

Avain koodi on Tervetuloa esikouluun -kirjeessä.  

 

Lisätietoja:  

VS. perusopetuksen tulosalueen johtaja  

Kalle Komulainen puh. 044 7100 142, kalle.komulainen@kajaani.fi 

 

Sivistysjohtaja 

Mari Selin puh. 044 7100 235, mari.selin@kajaani.fi 

 

Lukuvuosi 2024–2025 
Koulu alkaa 7.8.2024 

 

Syyslukukausi ke 7.8. – pe 20.12.2024 (92 työpäivää) 

Syysloma ma 14.10. – su 20.10.2024 

Itsenäisyyspäivä pe 6.12.2024 

Joululoma la 21.12.2024 – ma 6.1.2025 

Kevätlukukausi ti 7.1. – la 31.5.2025 (95 työpäivää) 

Loppiainen ma 6.1.2025 

Urheiluloma ma 3.3. – su 9.3.2025 

Pääsiäisloma pe 18.4. – ma 21.4.2025 

Vappu to 1.5.2025 

Vapaapäivä pe 2.5.2025 

Helatorstai 29.5.2025 

https://kajaani.inschool.fi/
mailto:kalle.komulainen@kajaani.fi
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1. Milloin kouluun  
Kaikilla lapsilla on oikeus perusopetukseen ja oikeus käydä koulua.  Suomalainen peruskoulu on 

kaikkien lasten koulu.  

 

7-vuotiaana kouluun  

Oppivelvollisuus tarkoittaa, että kaikkien Suomen lasten täytyy käydä koulua.  

Lapsen huoltaja on vastuussa siitä, että lapsi käy koulua. Lapsen 

oppivelvollisuus loppuu, kun lapsi täyttää 18-vuotta.   

 

Aikaisemmin kouluun  

Perusopetuslain mukaan lapsi saa aloittaa koulun vuotta aikaisemmin, jos hän on tarpeeksi kypsä ja 

taitava käymään koulua.   

Psykologi tai lääkäri voi tutkia lapsen koulukypsyyden.  Vanhemmat maksavat nämä tutkimukset.  

Aikaisempi koulun aloitus sovitaan rehtorin kanssa.  

 

Myöhemmin kouluun  

Lapsen kouluvalmiuden arviointia tekevät perheneuvola, koulupsykologit tai lastenneurologian 

poliklinikka.  

Jos toivotte kouluvalmiuden arviointia lapsellenne, ottakaa syyslukukaudella yhteyttä esikoulunne 

koulupsykologiin. Hän arvioi, voiko lapsi aloittaa koulun.  

 

Lähikoulu 

Oppilas menee ensisijaisesti lähikouluun.  Lähikoulu on määritetty asuinpaikan perusteella.  

 

Muuhun kouluun  

Jos huoltajat haluavat lapsensa muuhun kuin lähikouluun, heidän täytyy kirjoittaa siihen kouluun 

hakemus Wilman hakemukset ja päätökset -valikossa.  

Muusta koulusta voi saada paikan, jos koulussa on tilaa. Koulun rehtori päättää oppilaan ottamisesta 

muuhun kuin lähikouluun.  Hakemus tehdään tammikuussa.  Koulu ilmoittaa päätöksestä huoltajalle 

kevään aikana.  

 

Perheen muutto  

Jos lapsen osoite muuttuu ennen syyslukukauden alkua, huoltaja ilmoittaa muutosta kouluun.  



 
 
 

2. Mitä 1–2-luokilla opitaan  
Opetuksen tavoite on, että oppilaasta kasvaa suomalaisen 

yhteiskunnan jäsen ja hän tietää oikeutensa ja velvollisuutensa.  

Koulu opettaa lapselle elämässä tarpeellisia tietoja ja taitoja. 

Opetus edistää sivistystä ja tasa-arvoisuutta yhteiskunnassa.  

 

Oma luokka -oma opettaja  

Koulussa oppilas on omassa luokassa ja omassa ryhmässä. Jokaisella luokalla on oma luokanopettaja. 

Joitakin oppiaineita opettavat myös muut opettajat.  Osa luokista on yhdysluokkia, esim. 1–2-luokka 

tai 3–4-luokka.  

 

Kaikille yhteiset oppiaineet  

1-2. luokilla opiskellaan suomen kieltä ja kirjallisuutta, englannin kieltä, matematiikkaa, 

ympäristöoppia, uskontoa tai elämänkatsomustietoa, musiikkia, kuvataidetta, käsityötä ja liikuntaa.  

1-2. luokan oppilailla on viikossa 21 tuntia koulua.  

Oppilas saa tarvittaessa tukiopetusta.  

 

Uskonnolliset tilaisuudet  

Oppilaan ei ole pakko osallistua koulun järjestämiin uskonnollisiin tilaisuuksiin. Koulu kysyy huoltajilta 

luvan, saako lapsi osallistua uskonnollisiin tilaisuuksiin.  

 

Kodin ja koulun yhteistyö 

Kodin ja koulun yhteistyö on tärkeää. Koulu toivoo, että huoltajat osallistuvat aktiivisesti kodin ja 

koulun yhteistyöhön.  

Opettaja kutsuu vanhemmat keskusteluun ainakin kerran lukuvuoden aikana. Keskustelussa on 

tarvittaessa tulkkaus. 

 

Tiedon kulku kodin ja koulun välillä  

Vanhemmat saavat tietoa lapsensa edistymisestä koulussa.  

Koulussa on käytössä Wilma -järjestelmä.  

Wilmassa vanhemmat seuraavat lapsensa koulunkäyntiä. Wilma voi 

käyttää internet -selaimella tai wilma -sovelluksella.  

Wilman käytöstä voidaan järjestää koulutusta vanhemmille.  



 
 
 

Oppilasarviointi  

Oppilas, huoltajat ja opettaja keskustelevat yhdessä oppilaan arvioinnista. Keskustelussa lapsi itse 

arvioi omaa oppimistaan.  

Syyslukukauden lopussa pidetään arviointikeskustelu. Oppilas ei saa silloin todistusta.  

Keväällä lukuvuoden lopussa oppilas saa todistuksen.   

1.-3. luokilla on sanallinen arviointi.  

4.9. luokilla on numeroarviointi asteilla 4-10 (4=hylätty, 10 =erinomainen). 

 

3. Koulumatkat  
Jos 1–2 luokan oppilaan koulumatka on yli 3 km  

ja 3–9-luokan oppilaan koulumatka on yli 5 km   

tai koulumatkaan kuluu yli 2,5 tuntia aikaa päivässä,  

kaupunki järjestää lapselle ilmaisen koulutuksen kouluun ja kotiin.  

 

Jos oppilaalla on sairaus tai vamma, jonka vuoksi hän ei voi kulkea koulumatkaa itse, täytyy huoltajan 
lähettää hakemus ja lääkärinlausunto Kajaanin kaupungille.  Erityisluokan oppilas voi hakea kuljetusta 
lääkärin tai koulupsykologin lausunnolla.  

Ilmaisen kuljetuksen voi saada, kun lapsi käy lähikoulua, eli sitä koulua, jonka alueella oppilas asuu.  

 

Jos perhe on toivonut koulupaikkaa muusta kuin lähikoulusta, täytyy kuljetus järjestää itse. 
Koulumatkaan kuuluu kävely linja-auto- tai taksipysäkille ja ajomatka.  Oppilas kulkee itse maksan 
pysäkille, jos se on alle 3km (1-2 -luokat) tai 5km (3-9 -luokat).  

 

Aamu- ja iltapäivätoimintaan ei järjestetä kuljetusta.  

 

Täytä hakemus ja lisätietoa: Esi- ja perusopetuksen koulukuljetukset | Kajaani 

Tiina Rusanen puh. 044 7100 040,  tiina.rusanen@kajaani.fi 

Henkilöliikenteen asiantuntija 

 

4. Suomi toisena kielenä opetus (S2 -opetus) 
Jos oppilaan äidinkieli ei ole suomi, hän voi saada tukea suomen kielen opiskelussa. Lapsi voi 

opiskella suomi toisena kielenä -oppimäärää.  

Koulu arvioi, tarvitseeko lapsi S2 -opetusta, mutta lopullisen päätöksen tekee huoltaja.  

https://www.kajaani.fi/kasvatus-ja-koulutus/perusopetus/koulukuljetukset/
mailto:tiina.rusanen@kajaani.fi


 
 
 

5. Oman äidinkielen opetus  
Jos lapsen kotikieli on muu kuin suomi, hän voi opiskella omaa äidinkieltä koulussa. Opetus on 

vapaaehtoista. Lapsi voi osallistua yhden kielen opiskeluun.  

Oman äidinkielen ryhmä pyritään järjestämään, jos saman kielen oppilaita on 

vähintään 4.  Opetusta on 2 tuntia viikossa. Opetus järjestetään koulupäivän 

jälkeen. Opetus voi tapahtua jossakin muussa kuin omassa lähikoulussa.  

Perhe kuljettaa lapsen oman äidinkielen opetukseen.  

Opetukseen voi ilmoittautua kieli- ja kulttuurikoordinaattoreille.  

 

6. Oppilashuolto 
Koulun henkilöstö ja perhe huolehtivat yhdessä, että lapsella on hyvä olla koulussa.  

Koulussa on oppilashuollon henkilöstö, johon kuuluvat terveydenhoitaja, kuraattori ja koulupsykologi.  

Opettajat ja oppilashuollon henkilöstö sopivat yhdessä oppimisen tukimuodoista yhdessä huoltajan 

kanssa.   

Perheneuvolasta oppilaan perhe saa myös apua.  

 Oman koulun internetsivulla on terveydenhoitajan puhelinnumero.  

 

7. Oppimisen tukeminen  
Opettaja opettaa ja tukee kaikkia oppilaita luokassa.  

Kotona vanhemmat auttavat lasta kotitehtävien ymmärtämisessä.  

Opettaja ja vanhemmat informoivat toisiaan lapsen kouluun vaikuttavista asioista.  

Oppilas saa koulussa tukea kielelliseen kehitykseen ja oppimiseen omalta opettajalta ja 

erityisopettajalta.  

Tuen tarpeesta keskustellaan aina vanhempien kanssa.  

 

 

 

 

 

 

 



 
 
 

8. Aamu- ja iltapäivätoiminta 
Jos 1.-2. luokan oppilas tarvitsee aikuisen valvontaa aamulla ennen koulua tai 

iltapäivällä koulun jälkeen, hän voi osallistua aamu- ja 

iltapäivätoimintaan.Aamu- ja iltapäivätoiminnassa oppilaat syövät välipalan ja 

lepäävät, askartelevat ja liikkuvat sekä harjoittelevat monia koulussa 

tarvittavia taitoja ohjaajien ja muiden lasten kanssa.  

 

Toiminnan järjestäminen 

Kajaanissa aamu- ja iltapäivätoimintaa järjestää Kajaanin kaupunki, Kajaanin seurakunta, järjestöt ja 

yhdistykset.  Aamu- ja iltapäivätoimintaa on koulupäivinä, aamuisin ennen koulun alkua klo 6.30–

10.00 ja iltapäivisin klo 12–16.30. Tarvittaessa klo 17.00 saakka. 

Aamutoimintaa järjestään kouluilla. Ohjaajina toimivat koulun koulunkäynninohjaajat. 

Iltapäivätoimintaa järjestetään kouluilla, seurakuntataloilla ja järjestöjen tiloissa.  

 

Kuka voi osallistua?  

1.-2. luokan oppilaat ja erityisryhmien oppilaat voivat osallistua aamu- ja iltapäivätoimintaan, jos 

lapsen molemmat vanhemmat ovat työssä tai opiskelemassa. Oppilaat kulkevat toimintaan 

itsenäisesti tai kuljetuksista huolehtivat vanhemmat.  

Iltapäivätoiminta on maksullista. Maksu sisältää toiminnan, välipalan ja vakuutuksen.  

 

Ilmoittautuminen 

Aamu- ja iltapäivätoimintaan ilmoittaudutaan Wilmassa samalla kun ilmoitatte lapsenne kouluun. 

Ryhmän toiminta alkaa, jos ryhmään ilmoittautuu 8–12-lasta. Jos jollakin alueella ryhmää ei tule, 

toiminta pyritään järjestämään muulla tavalla.  Myös ryhmän paikka voi muuttua.  

 

Valinnasta ilmoittaminen  

Perheelle ilmoitetaan aamu- ja iltapäivätoiminnanpaikasta sähköisesti tai paperisena keväällä.  

 

Myönnetyn paikan peruminen  

Jos lapsi ei tarvitse paikkaa, se täytyy perua heti. Ilmoittakaa peruutus osoitteeseen 

koululaistoiminta@kajaani.fi  

Seurakunnan paikkojen peruminen ilmoitetaan lapsityönohjaaja Kaisu Ärväkselle p. 044 7444 575 

Lisätietoa: Reetta Suhonen p. 044 7100 558. reetta.suohonen@kajaani.fi Varhaiskasvatuksen 

palvelupäällikkö 

mailto:koululaistoiminta@kajaani.fi
mailto:reetta.suohonen@kajaani.fi


 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


